

## **Dr Lin WANG (王霖)**

Lecturer  
School of Chinese Medicine  
The University of Hong Kong



### **CONTACT INFORMATION**

Address: School of Chinese Medicine, The University of Hong Kong,  
10 Sassoon Road, Pokfulam, Hong Kong  
Telephone: (852) 3917 6465  
Fax: (852) 2872 5476  
Email: lynn03@hku.hk

### **ACADEMIC QUALIFICATIONS**

2006 PhD, Nanjing University of Traditional Chinese Medicine  
1995 MMed, Changchun University of Traditional Chinese Medicine  
1992 BMed, Shanxi College of Traditional Chinese Medicine

### **POSITIONS HELD**

|                     |  |
|---------------------|--|
| Jan 2016 – Present  | Lecturer, School of Chinese Medicine, The University of Hong Kong  |
| Mar 2013 – Dec 2015 | Chinese Medicine Practitioner, School of Chinese Medicine,<br>The University of Hong Kong                          |
| Jul 2006 - May 2010 | Associate Chief Physician and Supervisor, Nanjing Children's Hospital<br>Affiliated to Nanjing Medical University  |
| Dec 1996 - Sep 2003 | Resident Physician and Physician in-charge, Nanjing Medical<br>University's Affiliated Nanjing Children's Hospital |
| Sep 1995 - Nov 1996 | Resident Physician, Nanjing Jianye District Chinese Medicine Hospital  |

### **RESEARCH INTEREST**

Therapeutic effect and mechanism of Chinese Medicine in treatment of viral infectious diseases

### **PUBLICATIONS**

Chinese Journals (English Translation):

**WANG Lin**, CHEN Chao, WANG SC. Effect of Qingfei Oral Liquid on Protein Expression of Tumor Necrosis Factor- $\alpha$ 、 Transforming Growth Factor- $\beta_1$  of Cells Infected by Respiratory Syncytial Virus. Liaoning Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.37, No.4 2010

**WANG Lin**, CHEN Chao, LIANG JW. Protection of Qingfei Oral Liquid to the Cells Infected by Respiratory Syncytial Virus. Jiangsu Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.40, No .6 2008

WANG SC, **WANG Lin**, CHEN Chao, LIAO Hui. Experimental Study on Inhibitory Effect of Qingfei Oral Liquid Contained in Serum on Respiratory Syncytial Virus. Journal of Nanjing University of Traditional Chinese Medicine. Vol.24, No.1 2008

**WANG Lin**, CHEN Chao, WANG SC. The Study of the Effect of Qingfei Oral Liquid Contained in Serum on Proliferation of Respiratory Syncytial Virus. Journal of Liaoning University of Traditional Chinese Medicine. Vol.9, No.6 2007

**WANG Lin**. Experience from Treatment on Children's HP- related Gastritis by Professor Wang Shouchuan. Jiangsu Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.27, No.5 2006

**WANG Lin**, ZHANG Yun, WANG SC. Discussion on the Addible Quantity of Drug-contained Serum in the Seropharmacological Study of Traditional Chinese Medicine. Shanxi Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.22, No.1 2006

**WANG Lin**, WANG SC. The Study on the Effect of Qingfei Oral Liquid Contained in Serum on Proliferation of Adenovirus. Liaoning Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.32, No.12 2005

BAO HY, YU HL, **WANG Lin**, LONG MZ, CHEN RH. Study on Effect of Salvia Injection in Treating Primary Nephrotic Syndrome and on Endothelin and Serum Interleukin-2 Receptor in Children. Chinese Journal of Integrated Traditional and Western Medicine. Vol.22, No.1 2002

**WANG Lin**. Experience from the Treatment on Children's Speedy with Methods of Professor Wang Lie. Shanxi Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.15, No.1 1999

ZHANG SC, **WANG Lin**. The Experience of Si-Jun-Zi Decoction in Treatment of 96 Cases of the Toxic Reaction of Chemotherapy. Journal of Changchun College of Traditional Chinese Medicine. Vol.12, No.3 1996

LI QH, **WANG Lin**. Clinical Observation on Correcting Malposition of Fetus by Electro-Acupuncture. Journal of Traditional Chinese Medicine. Vol.16, No.4 1996

**WANG Lin**, LI QH. Application of Umbilical Therapy on Infantile Diarrhea. Journal of Traditional Chinese Medicine and Chinese Materia Medica of Jilin. No.3 1994

Updated in Jun 2016

# 王霖博士

香港大學中醫藥學院講師



## 聯絡方法

地址： 香港薄扶林沙宣道 10 號 香港大學中醫藥學院

電話： (852) 3917 6465

傳真： (852) 2872 5476

電郵： lynn03@hku.hk

## 學歷

2006 醫學博士 (南京中醫藥大學)

1995 醫學碩士 (長春中醫藥大學)

1992 醫學學士 (山西中醫學院)

## 職務

- 2016.1 – 現在 香港大學中醫藥學院講師  
2013.3 – 2015.12 香港大學中醫藥學院中醫師  
2006.7 - 2010.5 南京醫科大學附屬南京兒童醫院主治中醫師、副主任中醫師  
1996.12 - 2003.9 南京醫科大學附屬南京兒童醫院住院醫師、主治中醫師  
1995.9 - 1996.11 南京市建鄴區中醫院住院醫師

## 學會任職

- 2013 年 9 月– 迄今 世界中醫藥學會聯合會兒科專業委員會常務理事  
2013 年 9 月– 迄今 世界中醫藥學會聯合會皮膚病專業委員會理事

## 研究領域

中醫藥對病毒感染性疾病的療效與機理研究

## 發表論文

- 王霖，陳超，汪受傳. 清肺口服液對呼吸道合胞病毒感染人胚肺成纖維細胞腫瘤壞死因子- $\alpha$ 、轉化生長因數- $\beta$ 1 蛋白表達的影響. 辽宁中医杂志, 2010, 37(4): 618-620
- 王霖，陳超，梁健衛，汪受傳. 清肺口服液對 RSV 感染細胞保護作用的研究. 江蘇中醫藥, 2008, 40(6): 84-85
- 汪受傳, 王霖, 陳超, 廖輝. 清肺口服液含藥血清對呼吸道合胞病毒抑制作用的實驗研究. 南京中醫藥大學學報, 2008, 24(1): 25-27
- 王霖，陳超，汪受傳. 清肺口服液對呼吸道合胞病毒增殖影響的研究. 遼寧中醫藥大學學報, 2007, 9(6): 40-41
- 王霖，汪受傳教授診治小兒 HP 相關胃炎經驗. 江蘇中醫藥, 2006, 27(5): 19-20
- 王霖，張雲，汪受傳. 中藥血清藥理學研究中含藥血清添加量問題的商榷. 山西中醫, 2006, 22(1): 51-52
- 王霖, 汪受傳. 清肺口服液對腺病毒增殖影響的研究. 遼寧中醫雜誌, 2005, 32(12): 1227-1228
- 鮑華英, 余惠蘭, 王霖, 龍明智, 陳榮華. 丹參注射液對原发性腎病綜合征患兒血漿內皮素和可溶性白介素-2 受體的影響. 中國中西醫結合雜誌 2002, 22(1): 28-29
- 王霖. 王烈治療小兒戾頸經驗拾零. 山西中醫, 1999, 15(1): 3

張三川，王霖. 四君子湯加減治療 96 例化療反應體會. 長春中醫學院學報,1996,12(3):34-35

李慶華，王霖. CLINICAL OBSERVATION ON CORRECTING MALPOSITION OF FETUS BY ELECTRO-ACUPUNCTURE. Journal of Traditional Chinese Medicine , 中醫雜誌(英文版)16(4):260-262,1996

王霖. 臍療在嬰幼兒腹瀉中的應用概況. 吉林中醫藥,1994, (3):45